

ISSN 1006-1959

CN 61-1278/R



JOURNAL OF MEDICAL INFORMATION

# 医学信息

YIXUE XINXI

中外文核心期刊查询系统收录期刊

CNKI 中国学术期刊网络出版总库收录期刊

中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊

中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊

中国期刊全文数据库全文收录期刊

万方数据数字化期刊群收录期刊

RCCSE 中文学术期刊

中文科技期刊数据库全文收录期刊

中文生物医学期刊文献数据库—CMCC 收录期刊

08  
15

月

期

2021年第34卷(半月刊)

陕西文博生物信息工程研究所 主管主办



官方微信公众号



1987 年创刊(总 542 期)

Founded in 1987 (total 542)

第 34 卷

Volume 34

2021 年 8 月 1 日出版

Published in Aug.1,2021

主管主办 Competent Organizer

陕西文博生物信息工程研究所

Shaanxi Institute of Wenbo Bioinformatics Engineering

编辑出版 Editing

医学信息编辑部

Editorial Department of Medical Information

主 编 Editor-in-Chief

樊代明

FAN Dai-ming

副主编 Deputy Editor

洪 专 袁勇贵 郭树章

HONG Zhuan YUAN Yong-gui GUO Shu-zhang

卫克文 苏晓清 于 勤

WEI Ke-wen SU Xiao-qing YU Qin

杜立学

DU Li-xue

常务副主编·编辑部主任

Executive Deputy Editor·Managing Director

申 磊

SHEN Lei

责任编辑 Executive Editor

高红转 肖婷婷

GE Hong-zhuan XIAO Ting-ting

文字编辑 Copy Editor

成 森 肖婷婷 钱洪飞

CHENG Sen XIAO Ting-ting QIAN Hong-fei

王朵梅 王海静 张建婷

WANG Duo-mei WANG Hai-jing ZHANG Jian-ting

杜 帆 刘 欢 宋 伟

DU Fan LIU Huan SONG Wei

冯清亮 杨 倩

FENG Qing-liang YANG Qian

美术编辑 Art Editor

高雨晨

GAO Yu-chen

微信公众号 WeChat Official Account

yxxxbjb

网 址 Website

www.yixuexinxi.cn

广告发布登记编号

Advertisement Registration Number

61010220190007

广告代理 Advertising Agency

陕西《医学信息》杂志社有限责任公司

Shaanxi Journal of Medical Information Magazine Co., Ltd.

目 次

Contents

专题 Topics

- 中药单体减轻对乙酰氨基酚诱导肝损伤的研究 ..... 陈 玲,龚先琼(1)  
Study on the Effect of Chinese Herbal Medicine on Reducing the Liver Injury Induced by Acetaminophen ..... CHEN Ling,GONG Xian-qiong  
慢性乙肝患者肝脏炎症及纤维化的影响因素及其与血清高尔基体蛋白 73 的相关性 ..... 罗双艳,何 颖(5)  
Influencing Factors of Liver Inflammation and Fibrosis in Patients with Chronic Hepatitis B and Its Correlation with Serum Golgi Protein 73 ..... LUO Shuang-yan,HE Ying

综述 Review

- 基于微流控芯片的血脑屏障体外模型构建 ..... 袁皓月,靳娅茹,庞 龙,等(9)  
Construction of An in Vitro Blood-brain Barrier Model Based on Microfluidic Chip ..... YUAN Hao-yue,JIN Ya-ru,PANG Long,et al.  
外泌体 miRNAs 在结直肠癌中的研究进展 ..... 舒 密(15)  
Research Progress of Exosomal miRNAs in Colorectal Cancer ..... SHU Mi  
益气活血方治疗慢性心力衰竭的作用机制 ..... 邢俊娥,李少琳,熊 赞,等(19)  
Mechanism of Yiqi Huoxue Decoction in Treating Chronic Heart Failure ..... XING Jun-e,LI Shao-lin,XIONG Yun,et al.  
水痘-带状疱疹疫苗的应用现状研究 ..... 郝宝云(22)  
Study on the Application Status of Varicella-zoster Vaccine ..... HAO Bao-yun  
视网膜静脉阻塞后视网膜缺血的研究现状 ..... 司 昕,高 磊,高荣玉,等(25)  
Current Research Status of Retinal Ischemia After Retinal Vein Occlusion ..... SI Xin,GAO Lei,GAO Rong-yu,et al.

**印 刷 Printing**

西安盛景印务有限公司

Xi'an Shengjing Printing Co., Ltd.

**发 行 Issued**

中国邮政集团公司陕西省报刊发行局

China Post Group Shaanxi Newspapers and Periodicals

Emitting Office

**订 阅 Order**

全国各地邮政局 邮发代号:52-98

Post Office Subscription Code:52-98

**社 址 Address**

陕西省西安市曲江新区雁翔路 3001 号

旺座曲江 H 座 11805 室

Room 11805, Block H, Wangzuo Qujiang, 3001 Yanxiang Road, Qujiang New District, Xi'an 710061, China

**电 话 Tel**

+86-29-82213414 82628305

**标准刊号 Standard Serial Number**

ISSN 1006-1959

CN 61-1278/R

**2021 年版权归《医学信息》编辑部所有**

本刊刊出的所有文章不代表本刊编委会观点。如无特殊说明,一律视为作者同意授权本刊及网络合作媒体进行电子版信息传播。如有印刷装祯问题请及时联系编辑部调换。

In 2021, the copyright belongs to the editorial department of "Journal of Medical Information".

All articles published in this journal do not represent the views of the editorial board of this journal. If there are no special instructions, it shall be deemed that the author agrees to authorize this journal and online cooperative media to disseminate electronic information. If you have any printing problems, please contact the editorial department for replacement.

**愿 景**

打造世界领先的医学科技期刊

**Wish**To Create a World-leading  
Medical Science Journal**使 命**让作者得到满意的服务  
让读者获得有价值的信息**Mission**Make the Author Get a Satisfactory Service  
Let the Reader Get Valuable Information**价 值 观**乐观 真诚 进取 奉献  
学习 认真 迅速 做到**Values**Optimism Sincerity Action Dedication  
Study Earnestness Speed Efficiency

糖尿病血糖达标现状研究 ..... 唐景华(29)

Research on the Status Quo of Diabetes Blood Glucose Standard

..... TANG Jing-hua

妊娠期铁缺乏和缺铁性贫血的补铁治疗 ..... 吴佳丽,陈雅卓,李香山,等(32)

Iron Supplementation Treatment of Iron Deficiency and Iron Deficiency Anemia

During Pregnancy ..... WU Jia-li,CHEN Ya-zhuo,LI Xiang-shan,et al.

幽门螺杆菌的治疗现状 ..... 刘敏芝,李运泽(35)

Current Status of Treatment of Helicobacter Pylori ..... LIU Min-zhi,LI Yun-ze

多囊卵巢综合征的超声检查现状 ..... 潘锦芳(39)

Current Status of Ultrasonography in Polycystic Ovary Syndrome ..... PAN Jin-fang

弧形杆菌属的流行病学研究 ..... 成 骞(42)

Epidemiology of Vibriobacterium ..... CHENG Cheng

**论著 Treatise**

基于生物信息学方法分析 KIF20A 与肝癌预后的关系

..... 曹宝全,朱 洪(47)

Analysis of the Relationship Between KIF20A and the Prognosis of Liver Cancer

Based on Bioinformatics Methods ..... CAO Bao-quan,ZHU Hong

NGAL 与急性肾损伤患者的临床相关性分析

..... 陈超逸,赵弯弯,黄 婷,等(50)

Analysis of Clinical Correlation Between NGAL and Acute Kidney Injury

..... CHEN Chao-yi,ZHAO Wan-wan,HUANG Ting,et al.

TMEFF2 在子宫内膜癌组织中表达和甲基化水平的变化及与患者病理特征

的关系 ..... 王 鹏,赵建国,刘 静(54)

Changes of TMEFF2 Expression and Methylation Level in Endometrial Cancer

Tissues and their Relationship with Pathological Characteristics of Patients

..... WANG Peng,ZHAO Jian-guo,LIU Jing

双钢板与三钢板内固定治疗 Schatzker V~VI型胫骨平台骨折的 Meta 分析 ..... 王来毅,魏成建,吴 佳(60)

Meta -analysis of the Treatment of Schatzker Type V ~ VI Tibial Plateau Fractures with Double -plate and Triple -plate Internal Fixation ..... WANG Lai-yi,WEI Cheng-jian,WU Jia

构建和验证用于预测脊柱脊索瘤患者特异性生存率的列线图 ..... 黄章恒,范志毅,赵 力,等(66)

Construction and Validation of A Nomogram for Predicting the Specific Survival Rate of Patients with Spinal Chordoma ..... HUANG Zhang-heng,FAN Zhi-yi,ZHAO Li,et al.

三级综合医院护士临终关怀与死亡态度及其影响因素分析 ..... 唐晨曦,李晓华,何 丽,等(71)

Analysis of Nurses' Hospice Care and Attitude Towards Death and Its Influencing Factors in Tertiary General Hospitals ..... TANG Chen-xi,LI Xiao-hua,HE Li,et al.

泰山紫草对免疫性血小板减少性紫癜的治疗作用研究 ..... 阴祖旺,李明亮,毛双双,等(76)

Study on the Therapeutic Effect of Taishan Lithospermum on Immune Thrombocytopenic Purpura ..... YIN Zu-wang,LI Ming-liang,MAO Shuang-shuang,et al.

血浆同型半胱氨酸与高血压关系的回顾性队列研究 ..... 王中蓉,木拉力别克·黑扎提,姚晓光,等(79)

A Retrospective Cohort Study on the Relationship Between Plasma Homocysteine and Hypertension ..... WANG Zhong-rong,HEZHATI Mulalibieke,YAO Xiao-guang,et al.

五味解毒药酒皮肤过敏性试验研究 ..... 覃聪慧,黄秋燕,邱 泉,等(83)

Experimental Study on Skin Allergy of Wuwei Jiedu Medicinal Liquor ..... QIN Cong-hui,HUANG Qiu-yan,QUIU Quan,et al.

多发性骨髓瘤患者 EB 病毒检测及其临床意义 ..... 娄建国,罗 萍,胡 飞,等(86)

Detection of Epstein-Barr Virus in Patients with Multiple Myeloma and Its Clinical Significance ..... YAN Jian-guo,LUO Ping,HU Fei,et al.

血清白蛋白水平对慢性心力衰竭心脏再同步化治疗患者预后的预测价值 ..... 祖克拉·吐尔洪,印婷婷,努尔孜叶·阿布里克木(89)

Predictive Value of Serum Albumin Level in the Prognosis of Patients with Chronic Heart Failure and Cardiac Resynchronization Therapy ..... Zukra·Turhong,YIN Ting-ting,Nurziye·Abrikmu

冠状动脉慢性完全闭塞性病变的影响因素分析 ..... 陈 然,许邦龙(92)

Analysis of Influencing Factors of Chronic Complete Occlusive Disease of Coronary Artery ..... CHEN Ran,XU Bang-long

基于与铁死亡相关基因的肺腺癌的新型预后模型构建 ..... 张祥鑫,董星星,耿 涛,等(96)

Construction of A Novel Prognostic Model of Lung Adenocarcinoma Based on Genes Related to Iron Death ..... ZHANG Xiang-xin,DONG Xing-xing,GENG Tao,et al.

不同洗脱支架对冠心病合并糖尿病患者 IGF-1 及 IGF-1R 表达的影响 ..... 王 伟(102)

Effects of Different Eluting Stents on the Expression of IGF-1 and IGF-1R in Patients with Coronary Heart Disease and Diabetes

..... WANG Wei

血清 cTn I 、CRP、BNP 联合检测诊断急性心肌梗死的价值 ..... 郭富饶(105)

The Value of Combined Detection of Serum cTn I ,CRP and BNP in the Diagnosis of Acute Myocardial Infarction

..... GUO Fu-rao

超声定位神经阻滞对下腹部手术患者术后疼痛及炎症因子水平影响 ..... 李京洲(108)

Effect of Ultrasound Positioning Nerve Block on Postoperative Pain and Inflammatory Factor Levels in Patients with Lower Abdominal Surgery ..... LI Jing-zhou

脑氧饱和度监测指导脑灌注对感染性休克患者血流动力学及脑钠肽的影响 ..... 袁 博(112)

Effect of Cerebral Oxygen Saturation Monitoring to Guide Cerebral Perfusion on Hemodynamics and Brain Natriuretic Peptide in Patients with Septic Shock ..... YUAN Bo

FACSAria III 流式细胞仪分选小鼠肺脏自然杀伤细胞方法的建立与评价 ..... 户乃丽,徐晓雪,邹林樾,等(115)

Establishment and Evaluation of A Method for Sorting Mouse Lung Natural Killer Cells by FACSAria III Flow Cytometer

..... HU Nai-li,XU Xiao-xue,ZOU Lin-yue,et al.

IPAF 患者的临床特点及预后分析 ..... 赵丽红,蒋 萍(119)

Clinical Characteristics and Prognostic Analysis of Patients with Interstitial Pneumonia with Autoimmune Characteristics

..... ZHAO Li-hong,JIANG Ping

## 临床研究 Clinical Research

骨科康复训练在预防人工髋关节置换术后深静脉血栓形成的作用 ..... 范若焱(122)

The Role of Orthopedic Rehabilitation Training in Preventing Deep Vein Thrombosis After Artificial Hip Replacement

..... FAN Ruo-yan

早期康复运动训练对急性心肌梗死患者 PCI 术后心功能及运动功能的影响 ..... 栾玲芹,郭军辉(125)

Effect of Early Rehabilitation Exercise Training on Cardiac Function and Motor Function in Patients with Acute Myocardial Infarction After PCI ..... LUAN Ling-qin,GUO Jun-hui

新 Bobath 技术结合肌内效贴布治疗脑卒中后肩痛的临床疗效 ..... 平兴团,杨 飞,宋虎杰,等(128)

The Clinical Effect of New Bobath Technology Combined with Intramuscular Patch in the Treatment of Post-stroke Shoulder Pain

..... PING Xing-tuan,YANG Fei,SONG Hu-jie,et al.

经皮微创接骨板内固定术治疗老年四肢骨折的效果观察 ..... 徐 耀(131)

Observation on the Effect of Percutaneous Minimally Invasive Bone Plate Internal Fixation in the Treatment of Elderly Limb Fractures

..... XU Yao

院前急救临床路径对急性心肌梗死患者抢救效果及预后的影响 ..... 赫然(134)

The Effect of Pre-hospital Emergency Clinical Pathway on the Rescue Effect and Prognosis of Patients with Acute Myocardial Infarction ..... HE Ran

机械通气治疗 ICU 多发伤致急性呼吸窘迫综合征的效果 ..... 李辉(137)

Effect of Mechanical Ventilation on Acute Respiratory Distress Syndrome Caused by Multiple Injuries in ICU ..... LI Hui

### 调查分析 Investigation and Analysis

丽江市 6 家医疗卫生机构药学人才队伍现状调查 ..... 陈浩, 和世琼, 王青, 等(140)

Investigation on the Status Quo of Pharmacy Talents in 6 Medical and Health Institutions in Lijiang City

..... CHEN Hao, HE Shi-qiong, WANG Qing, et al.

2016 年~2020 年我院耐碳青霉烯类肠杆菌科细菌的分布特点及耐药性分析 ..... 冯静, 陈永梅, 姜慧英, 等(143)

Distribution Characteristics and Drug Resistance Analysis of Carbapenem-resistant Enterobacteriaceae in Our Hospital from 2016 to 2020 ..... FENG Jing, CHEN Yong-mei, JIANG Hui-ying, et al.

护理本科生对毕业论文认知、态度与需求情况的分析 ..... 王璋琳, 王茜, 王继红(146)

Analysis on the Cognition, Attitude and Demand of Nursing Undergraduates Towards Graduation Thesis

..... WANG Zhang-lin, WANG Qian, WANG Ji-hong

2015 年~2019 年朝阳市喀左县心脑血管疾病死亡流行特征及变化趋势 ..... 赵一(149)

Epidemiological Characteristics and Trend of Death from Cardiovascular and Cerebrovascular Diseases in Kazuo County, Chaoyang City from 2015 to 2019 ..... ZHAO Yi

2015 年~2020 年某大型医院职工空腹血糖体检结果分析 ..... 蔡梦珊, 熊成霞, 吴文钦(153)

Analysis of the Results of the Fasting Blood Glucose Physical Examination of the Employees in A Large Hospital from 2015 to 2020

..... CAI Meng-shan, XIONG Xu-xia, WU Wen-qin

2018 年~2019 年某医院细菌耐药监测情况分析 ..... 蒋苏宁, 陈莉(156)

Analysis of the Surveillance of Bacterial Resistance in A Hospital from 2018 to 2019 ..... JIANG Su-ning, CHEN Li

### 药物与临床 Medicine and Clinical

甲泼尼龙联合丙种球蛋白治疗抗 NMDAR 型脑炎的疗效及对患者精神症状的影响 ..... 喻明, 李莹, 王秀容(159)

Efficacy of Methylprednisolone Combined with Gamma Globulin in the Treatment of Anti-NMDAR Encephalitis and Its Effect on Patient's Mental Symptoms ..... YU Ming, LI Ying, WANG Xiu-rong

PDCA 在静脉药物配置中心提高抗肿瘤药物配置质量中的应用 ..... 徐静(162)

Application of PDCA in Intravenous Drug Distribution Center to Improve the Quality of Anti-tumor Drug Configuration ..... XU Jing

注射用哌拉西林他唑巴坦治疗上尿路结石腔内碎石术后脓毒血症的疗效 ..... 吴春风,姚汝贺,陈文杰,等(166)

The Effect of Piperacillin Sodium and Tazobactam Sodium for Injection on Sepsis After Intracavitary Lithotripsy of Upper Urinary Calculi ..... WU Chun-feng,YAO Ru-he,CHEN Wen-jie,et al.

肠内营养联合双歧杆菌三联活菌对神经介入治疗后急性缺血性脑卒中患者二胺氧化酶及营养指标的影响

..... 王楠(169)

The Effect of Enteral Nutrition Combined with Live Bifidobacterium Triple Bacteria on Diamine Oxidase and Nutritional Indicators in Patients with Acute Ischemic Stroke After Neurointerventional Therapy ..... WANG Nan

布拉氏酵母菌散联合聚乙二醇及摩腹治疗小儿功能性便秘的临床效果 ..... 连娇燕,陈颖予,蒋成鹏,等(172)

Clinical Effect of Saccharomyces Boulardii Sachets Combined with Polyethylene Glycol and Abdominal Massage Therapy in the Treatment of Children with Functional Constipation ..... LIAN Jiao-yan,CHEN Hao-yu,JIANG Cheng-peng,et al.

### 中医中药 Traditional Chinese Medicine

加味阳和汤联合血管腔内成形术治疗下肢动脉硬化性闭塞症的疗效 ..... 杨静(175)

Effect of Jiawei Yanghe Decoction Combined with Endovascular Angioplasty on Arteriosclerotic Obliterans of Lower Limbs ..... YANG Jing

头皮针联合认知功能训练对卒中后认知功能障碍的疗效 ..... 韩华翌,王中华(178)

The Effect of Scalp Acupuncture Combined with Cognitive Training on Cognitive Dysfunction After Stroke ..... HAN Hua-yi,WANG Zhong-hua

枳术宽中胶囊治疗伴有焦虑及抑郁状态的非糜烂性胃食管反流病的疗效观察 ..... 王婧(181)

Observation on the Efficacy of Zhizhu Kuanzhong Jiaonang in Treating Non-erosive Gastroesophageal Reflux Disease with Anxiety and Depression ..... WANG Jing

### 诊疗技术 Diagnosis and Treatment Technology

温度对脐带血单个核细胞和干细胞的影响 ..... 燕法红,林彩莲,孙凤强,等(184)

The Effect of Temperature on Umbilical Cord Blood Mononuclear Cells and Stem Cells ..... YAN Fa-hong,LIN Cai-lian,SUN Feng-qiang,et al.

宫颈癌筛查中阴道镜检查阳性与宫颈病理诊断价值比较 ..... 王宏景(187)

Comparison of Positive Colposcopy and Cervical Pathological Diagnosis Value in Cervical Cancer Screening ..... WANG Hong-jing

血清和肽素水平测定在心力衰竭患者诊断和预后评价中的价值 ..... 刘俊秀(190)

The Value of Serum and Copeptin Levels in the Diagnosis and Prognostic Evaluation of Patients with Heart Failure ..... LIU Jun-xiu